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З А П И С Н И К 
 са 28. сједнице Комисије за саобраћај и комуникације, 

 одржане 29.01. 2009. године  
 

 
Сједница је одржана 29.01.2009. године, с почетком у 10.20 часова. 
 
Сједници су присуствовали чланови Комисије: Бранко Докић, Шемсудин Мехмедовић, Хусеин 
Нанић, Селим Бешлагић, Садик Бахтић и Мехмед Суљкановић.  
Оправдано су одсуствовали Саво Ерић и Славко Матић. 
 
Из Министарства комуникација и транспорта Босне и Херцеговине сједници су присуствовали: 
Веселин Пољашевић, замјеник министра, Божидар Шкраван, савјетник министра, Којо Копривица, 
помоћник министра, Намик Купусовић, координатор у јединици за спровођење пројекта Коридор Vц, 
и Миланка Суџум, шеф Одсјека за комуникације. Из Радио-телевизије БиХ сједници је  присуствовао 
Никола Деретић, предсједавајући Управног одбора. Сједници је присуствовао и секретар Комисије за 
саобраћај и комуникације Ахмед Јаловичић.  
 
Сједници је предсједавао Бранко Докић, предсједавајући Комисије. 
 
За сједницу је предложен сљедећи 
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 
 

   
1. Усвајање Записника са 27. сједнице Комисије;  
2. Предлог закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему Босне и 

Херцеговине - предлагач: Савјет министара Босне и Херцеговине (друга комисијска фаза);  
3. Извјештај Савјета министара Босне и Херцеговине о активностима на пројекту „Аутопут 

на Коридору Vц“ и План наредних активности; 
4. Извјештај о раду и пословању Радио-телевизије Босне и Херцеговине у 2007. години; 
5. Текућа   питања. 

 
Дневни ред усвојен је једногласно. 

 
Ад. - 1.  Усвајање Записника са 27. сједнице Комисије  
 
Записник са 27. сједнице усвојен је једногласно, без примједаба. 
 
Ад. - 2. Предлог закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему Босне и  
             Херцеговине - предлагач: Савјет министара БиХ (друга комисијска фаза) 
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Бранко Докић позвао је представнике Министарства комуникација и транспорта БиХ да дају 
уводну ријеч о Предлогу закона о допуни Закона о Јавном радио-телевизијском систему БиХ (у 
даљем тексту: Предлог закона). 
Веселин Пољашевић указао је да је у Предлогу закона предвиђено да се домаћинства, односно 
власници радио-телевизијских пријемника чији је најмање један члан домаћинства лице које је трајно 
изгубило вид ослободе плаћања РТВ таксе, да Управни одбор Јавног РТВ система БиХ не подржава 
усвајања овог закона, те да посланици треба да одлуче да ли ће подржати овакав предлог закона. 
 
Селим Бешлагић поставио је питање да ли Министарство комуникације и транспорта БиХ (у даљем 
тексту: Министарство) располаже подацима који је то број домаћинстава која би овим предлогом 
закона била ослобођена плаћања РТВ таксе и колики би то био финансијски губитак за јавне 
оператере. Мишљења је да би ослобађање плаћања РТВ таксе за поједине категорије становништва 
требало ријешити социјалним програмом на нивоу ентитета и Брчко Дистрикта. 
 
Веселин Пољашевић одговорио је да ни Министарство ни Радио-телевизија Босне и Херцеговине (у 
даљем тексту: БХРТ) немају егзактне податке о броју ових лица, те да се процјењује да у Босни и 
Херцеговини има пет хиљада слијепих и пет хиљада глувих лица.    
 
Хусеин Нанић сматра да овом питању треба приступити одговорно, нарочито узимајући у обзир 
тешко финансијско стање БХРТ-а, те да би требало утврдити да ли постоје финансијска средства у 
буџетима за субвенционисање ове категорије становништва. 
 
Бранко Докић сматра да постоји доста аргумената за прихватање Предлога закона, али да с друге 
стране има дилему с обзиром да се БХРТ налази у веома тешкој ситуацији. Познато је да не постоји 
сагласност да се БХРТ-у помогне финансијским средставима из буџета институција БиХ, па би било 
потребно провјерити да ли постоји могућност да се кроз неки социјални програм на нивоу ентитета 
покуша наћи рјешење.   
 
Никола Деретић истакао је да се Управни одбор Јавног РТВ система БиХ у новембру 2008. године 
обратио Савјету министара БиХ са молбом да озбиљно рамотри посљедице усвајање оваквог 
предлога закона. Подсјетио је да је Законом о Јавном РТВ систему БиХ прописано да нико не може 
бити ослобођен плаћања РТВ таксе, као и да је Савјет министара одлучио да неће  плаћати трошкове 
сателитског програма БХРТ-а и да због тога БХРТ има губитак од 50 хиљада евра мјесечно.     
 
Садик Бахтић истакао је да ће подржати и Предлог закона и амадман који је уложио посланик 
Сефер Халиловић, којим се ослобађање плаћања РТВ таксе односи и на глува лица. Предлаже да 
Комисија усвоји закључак којим се подржава повећање РТВ таксе, чиме би се омогућила накнада 
трошкова за ослобађање плаћања РТВ таксе за одређене категорије становништва. 
 
Шемсудим Мехмедовић сматра да треба озбиљно размотрити финансијске посљедице за Јавни РТВ 
систем БиХ, уколико се одобри ослобађање плаћања РТВ таксе за одређене категорије становништва. 
Указао је да се може амандмански дјеловати и на самој сједници Комисије и предложио да се од 
обавезе плаћање РТВ таксе ослобађају само власници радио-телевизијских пријемника који су трајно 
изгубили вид и живе сами у домаћинству или са старатељем.     
 
Хусеин Нанић сматра да је Савјет министара као предлагач овог предлога закона дужан да у буџету 
институција Босне и Херцеговине обезбиједи средства у висини износа умањених прихода Јавног 
РТВ система БиХ насталих због ослобађања плаћања РТВ таксе за одређене категорије 
становништва. 
  
У расправи су још учествовали Мехмед Суљкановић и  Божидар Шкраван. 
 
Узмајући у обзир нове аспекте,  Комисија је расправи, у складу са чланом 109. став (3) тачка а) 
Пословника Представничког дома, разматрала и један нови амандман који гласи: 
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Амандман I 
 
У члану  1. став (1)  мијења се и гласи: 
 
''(1) Од обавезе плаћање РТВ таксе из члана 17. став 1. овог закона ослобађају се власници 
пријемника који су трајно изгубили вид и живе сами у домаћинству или са старатељем.” 
 
У истом члану иза става (2) додаје се нови став (3) који гласи: 
 
''(3) Савјет министара Босне и Херцеговине дужан је да у буџету институција Босне и Херцеговине 
обезбиједи средства у висини износа умањених прихода Јавног РТВ система БиХ насталих због 
ослобађања плаћања  РТВ таксе власника пријемника из става (1) овог члана. Средства за накнаду 
прихода Јавном РТВ систему БиХ уплаћиваће се на јединствени рачун, у складу са чланом 23. став 
(1) овог закона. 
 
Комисија је са пет гласова „за“ и једним „против“ усвојила амандман. 
 
Комисија са пет гласова „против“ и једним гласом „за“ није усвојила сљедећа два амандмана 
посланика Сефера Халиловића, који гласе: 
 
АМАНДМАН I 

 
У предложеном члану 17а. у називу члана иза ријечи слијепа додаје се ријеч „и глува“. 

 
АМАНДМАН II 

 
У ставу 1. предложеног члана 17а. иза ријечи ''вид'' брише се тачка и додају се ријечи: „или слух“ 
 
 
Комисија је, са пет гласова „за“ и једним гласом „против“, прихватила текст Предлога закона са 
усвојеним амандманом, те предлаже Представничком дому да усвоји Предлог закона о допуни 
Закона о Јавном радио-телевизијском систему Босне и Херцеговине. 
 
Комисија, са три гласа  „против“, два гласа “уздржан” и једним гласом „за“, није усвојила предлог 
закључка Садика Бахтића којим се подржава повећање РТВ таксе, чиме би се омогућила накнада 
трошкова за ослобађање плаћања РТВ таксе за одређене категорије становништва. 
  
У смислу одредаба члана 113. Пословника Представничког дома дома Парламентарне скупштине 
БиХ, за извјестиоца у пленарној фази именован је први замјеник предсједавајућег Комисије 
Шемсудин Мехмедовић.  
 
Ад. - 3. Извјештај Савјета министара Босне и Херцеговине о активностима на пројекту 
              „Аутопут на Коридору Vц“ и План наредних активности 
 
Бранко Докић позвао је представнике Министарства комуникација и транспорта БиХ да дају уводну 
ријеч о Извјештају Савјета министара Босне и Херцеговине о активностима на пројекту „Аутопут на  
Коридору Vц“ и План наредних активности (у даљем тексту: Извјештај).  
 
Намик Купусовић истакао је да се Извјештај односи на период до јуна 2008. године, те је стога 
Комисији достављена Допуна извјештаја за период јули-децембар 2008. године. Аутопут на 
Коридору Vц (у даљем тексту: Коридор Vц) највећи је пројекат транспортне инфрастуктуре у Босни 
и Херцеговини и један од најважнијих у југоисточној Европи. Коридор Vц је огранак паневропског 
Коридора Vц који спаја Будимпешту са Луком Плоче. Дужина Коридора Vц кроз Босну и 
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Херцеговину је 336 километара, од чега је 45 км изграђено или је у изградњи (дионица Какањ-
Влаково). Студијом изводљивости предвиђено је да се 191 км Коридора Vц изгради до краја 2012. 
године , а преосталих 145 км до краја 2017. године. Институције Босне и Херцеговине обезбиједиле 
су финансијска средства за израду планерско-студијске и пројектне документације за Коридор Vц. 
Експертни тимови Републике Хрватске и Босне и Херцеговине припремили су Нацрт споразума 
између Савјета министара БиХ и Владе Републике Хрватске о изградњи међудржавног моста на 
ријеци Сави код Свилаја и планирано је да се средства за изградњу овог моста обезбиједе из 
средстава GSM лиценце. У 2008. години Босна и Херцеговина је потписала четири кредитна 
споразума са међународним банкама за финансирање изградње Коридора Vц у износу од 480 
милиона евра. Постоје више услова које институције Босне и Херцеговине морају испунити да би 
средства из ових кредитних споразума била оперативана, прије свега потребно је да се усвоји и 
примјењује одлука о накнади из горива у износу не мањем од 0.05 евра по литру намијењеној за 
развој мрежа аутопутева и да се постигне договор о расподјели тих средстава. Такође је неопходно  
да се именује Надзорни одбор за праћење реализације Пројекта Коридор Vц, те да се до краја 2009. 
године Дирекција за аутопутеве Федерације БиХ региструје као јавно предузеће.      
 
Селим Бешлагић указао је да је изградња Коридора Vц требало да буде државни пројекат, али да се 
улога државе свела само на координацију, мада подржава било које активност на реализацији овако 
важног пројекта за Босну и Херцеговину. 
 
Бранко Докић истакао је да  Босна и Херцеговина има најнижа издвајања из цијене горива у Европи 
и да је у 2005. години Савјет министара БиХ усвојио документ о усклађивању издвајања средстава за 
аутопутеве и брзе путеве из цијене течних горива, па би требало тражити информацију о реализацији 
овог документа. Сматра да је неприхватљиво да Коридор Vц не завршава у Луци Плоче, јер би се на 
тај начин Босна и Херцеговина одрекла коришћења Луке Плоче, чију је инфраструктуру изградила. 
 
Шемсудин Мехмедовић истакао је да му је нејасна ситуација око спајања Јадранске магистрале са 
Коридором Vц, као и начин рјешавање питања изградње моста код Почитеља. Ако се да пристанак на 
предложену трасу, сматра да је то неповољно у економском смислу за Босну и Херцеговину, јер ћемо 
у том случају морати финансирати и изградњу дионице Јадранске магистрале кроз источну 
Херцеговину. 
 
Мехмед Суљкановић указао је на чињеницу да је планирано да се изградња појединих дионица 
Коридора Vц у Федерацији БиХ реализује путем јавног-приватног партнерства, а пошто Федерација 
касни са доношењем прописа из ове области, поставља се питање у којој ће мјери то успорити 
планиране активности. 
 
Хусеин Нанић предложио је да Комисија усвоји закључак у којем се од Савјета министара БиХ 
тражи да Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ достави мапу трасе аутопута на 
Коридору Vц. 
 
Након опште расправе, Комисија за саобраћај  и комуникације једногласно је подржала Извјештај и 
предлаже Представничком дому да усвоји Извјештај о активностима на пројекту „Аутопут на 
Коридору Vц“ и План наредних активности.      
 
Такође, Комисија је у расправи о Извјештају усвојила закључке које упућује Представничком дому 
на усвајање:  
 

1. Тражи се од Савјета министара БиХ да Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ 
достави мапу трасе аутопута на Коридору Vц. 

2. Потребно је да Савјет министара БиХ обавијести Представнички дом Парламентарне 
скупштине БиХ какве реперкусије на положај трасе аутопута на Коридору Vц има подношење 
предлога Републике Хрватске да се делта Неретве на територији Хрватске прогласи 
заштићеним подручјем, у смислу заштите животне средине. 
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3. Тражи се од Савјета министара БиХ да Представничком дому Парламентарне скупштине 

БиХ достави информацију о реализацији документа о усклађивању издвајања средстава за 
аутопутеве и брзе путеве из цијене течних горива. 

 
У смислу одредаба члана 113. Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, за 
извјестиоца у пленарној фази именован је први замјеник предсједавајућег Комисије Шемсудин 
Мехмедовић. 
                
 
Ад. - 4. Извјештај о раду и пословању Радио-телевизије Босне и Херцеговине у 2007. години 
 
Бранко Докић позвао је представника Радио-телевизије Босне и Херцеговине да да уводну ријеч о 
Извјештају о раду и пословању Радио-телевизије Босне и Херцеговине у 2007. години (у даљем 
тексту: Извјештај). 
 
Никола Деретић истакао је да Управни одбор Радио-телевизије Босне и Херцеговине (у даљем 
тексту: БХРТ) није усвојио Извјештај који је сачинило пословодство БХРТ-а, јер је нереално 
приказано стање у БХРТ-у, што је и потврђено ревизирском извјештајем за 2007. годину. Сматра да 
је прикривени губитак БХРТ-а већи од 9,7 милиона КМ, јер су ревизори у свом извјештају навели да 
нису могли утврдити стварни износ дуга. Указао је да је тренутно стање у БХРТ- изузетно тешко, 
упркос чињеници да је повећан  степен наплате РТВ таксе на 67%, али ни то није довољно да за 
консолидацију БХРТ-а. 
 
У расправи су учествовали: Шемсудин Мехмедовић, Бранко Докић, Селим Бешагић, Хусеин Нанић, 
Мехмед Суљкановић и Садик Бахтић.    
 
Након расправе, Комисија је једногласно усвојила сљедећи закључак: 
 
С обзиром да је Представнички дом на 41. сједници разматрао и усвојио ревизорски извјештај о 
пословању БХРТ-а за 2007. годину, Комисија је одлучила да се не опредјељује према Извјештају и 
примила к знању Извјештај о раду и пословању Радио-телевизије Босне и Херцеговине за 2007. 
годину. 
 
Такође, Комисија је у расправи о Извјештају једногласно усвојила закључак који упућује 
Представничком дому на усвајање:  
 
Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Управног одбора БХРТ-а да у што 
краћем року достави Парламентарној скупштини БиХ извјештај о раду и пословању БХРТ-а у 2008. 
години и план мјера за превазилажење  тренутног стања у БХРТ-у, у складу са чланом 29. став (1) 
тачка к) Закона о Јавном РТВ сервису БиХ. 
 
У смислу одредаба члана 113. Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, за 
извјестиоца у пленарној фази именован је први замјеник предсједавајућег Комисије Шемсудин 
Мехмедовић.  
 
 
Ад. - 5.  Текућа  питања 
 
Како није било питања, предсједавајући је закључио сједницу у 12.20 часова. 
                                        
 
                                                                                                 

СЕКРЕТАР КОМИСИЈЕ                                                   ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ КОМИСИЈЕ 
                   Ахмед  Јаловичић                                                                      др  Бранко Докић                                     
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